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تبریک اینفانتینو به 
پرسپولیس

جیانی اینفانتینو، رئیس فدراسیون 
جهانی فوتبال در پیامی که به مهدی 
تــاج، رئیــس فدراســیون فوتبــال 
ارســال شــده، قهرمانی تیــم فوتبال 
پرســپولیس را تبریــک گفــت. در 
قســمتی از نامــه اینفانتینــو آمــده 
اســت: باعــث افتخار من اســت که 
قهرمانی پرسپولیس در فصل۲۰۲3-

۲۰۲۲ لیــگ برتــر ایــران و همچنیــن 
قهرمانی در جام حذفی را به باشگاه 
پرســپولیس تبریــک بگویــم. ایــن 
عناوین بدون سختکوشی، اشتیاق و 
از خودگذشتگی تمام تیم در باشگاه 
میســر نبــود و همه مجموعــه به آن 
افتخار می کند. لطفاً پیام تبریک من 
را به تمام افرادی که در این موفقیت 
مشــارکت داشتند برســانید. از این 
فرصت اســتفاده می کنم تا از طرف 
جامعه فوتبال مراتب تشکر خود را 
به فدراسیون فوتبال ایران به جهت 
توسعه و شکوفایی فوتبال در ایران 
و منطقــه اعلام کنم. به امید دیدار، 

جیانی اینفانتینو.

 
 عذرخواهی

عیسی از استقلالی ها
نــی  ز قهرما ا دو، ســه روز بعــد 
پرسپولیس در جام حذفی هواداران 
ایــن تیــم در فضــای مجــازی بــا نشــر 
ویدیوی مربوط به پاره کردن بخشــی 
از تور یکی از دروازه های آزادی توسط 
عیســی آل کثیــر در جشــن قهرمانــی 
سرخ ها به این مسأله اشاره کردند که 
آل کثیر اینطوری تور دروازه استقلال 
را پــاره کــرده و نشــان داده بــا بــردی 
کــه آورده انــد اینچنیــن اســتقلال را 
شکست داده اند اما عیسی در برنامه 
فوتبــال برتــر دوشــنبه شــب اعــلام 
کــرد هیچ قصدی از این کار نداشــته 
اســت. آل کثیر ضمن عذرخواهی از 
هواداران اســتقلال گفت مثل خیلی 
از جشن های قهرمانی در فوتبال دنیا، 
او بخشــی از تــور دروازه بازی فینال را 

به عنوان یادگاری برداشته است.

 
AFC  پیغام 
برای یحیی

چند روز پس از تکمیل موفقیت های 
پرسپولیس و یحیی  گل محمدی در 
 AFC ،ایــن فصــل از فوتبــال ایــران
بــه ایــن اتفــاق واکنــش نشــان داد. 
در واکنــش بــه کســب ســه گانه 
پرســپولیس یحیــی گل محمدی در 
این فصل، کنفدراسیون فوتبال آسیا 
پیــام ویژه ای را برای پرسپولیســی ها 
بــه اشــتراک گذاشــت و نوشــت: 
لیــگ برتــر، جام حذفی، ســوپرجام، 
دســتاوردهای توقف ناپذیــر یحیی! 
ســرمربی پرســپولیس تاریخ ســاز 
شــد و هــر 3 جام ممکــن در فوتبال 
ایران را در این فصل به دست آورد. 
صفحه فارسی AFC به بهانه کسب 
ســه گانه توســط یحیی گل محمدی 
و پرســپولیس پوســتر جالبــی هــم 
طراحی کرده که ســه جــام قهرمانی 
این فصل سرخ ها در بطن تصاویری 

از گل محمدی دیده می شود.

 
دو بازیکن گل گهر 

در رادار
گفتــه می شــود محمــد خدابنده لــو 
کــه فصــل گذشــته هــم بــه قرمزهــا 
لینــک شــده بــود و مذاکراتــی بــا 
مدیــران پرســپولیس داشــت امــا به 
دلیــل اختــلاف مالــی و عــدم توافــق 
مدیــر برنامه هایــش بــه گل گهــر 
ســیرجان پیوســت، دوبــاره مــد نظر 
پرســپولیس اســت. همچنیــن علی 
علیزاده، هافبک دفاعی تیم گل گهر 
هــم کــه پــس از 3 فصــل حضــور در 
ســیرجان قــراردادش بــا ایــن تیم به 
پایان رسیده، دومین بازیکن مدنظر 
پرسپولیســی ها اســت کــه اگــر او به 
پرســپولیس بــرود، جایگزیــن کمال 
کامیابی نیــا می شــود. البته باشــگاه 
پرســپولیس هنوز واکنشــی به اخبار 
منتشر شده در رابطه با آغاز فعالیت 
نقــل و انتقالاتــی و توافق با ۲ بازیکن 

جوان نشان نداده است. 
 

 zخبر

کمال کامیابی نیا :

تکلیف باشگاه زودتر مشخص شود

پرســپولیس شــرایط خیلی خوبی داشــت، انتخاب آقا یحیی کار درســت باشگاه 
بــود و او هــم بازیکنانــی را دور هــم جمــع کــرد کــه بــه دنبــال قهرمانــی هســتند و 
همه برای کســب عنوان تلاش می کنند. آقا یحیی یک ســال دیگر با پرسپولیس 
قــرارداد دارد و امیدواریــم همیــن ثبــات مدیریتــی در تیم باقی بمانــد. بازی های 
ســختی را در جــام باشــگاه های آســیا پیــش رو داریم و اگر بخواهیــم همین روند 

را ادامــه دهیم باید زودتر تکلیف باشــگاه مشــخص شــود.

فرشاد فرجی :

هیچ کس نمی داند چقدر زحمت می کشیم

در تیم احساس خوبی داشتم و جو بسیار صمیمی  حاکم بود. در پرسپولیس هر روز باید 
تمرین کرده و فشــار ســخت تمرینات را هم تحمل کنید، اینجا جای اســتراحت نیســت 
و فقــط بایــد تــلاش کــرد. گل محمــدی شــخصیت آرامــی دارد و همین آرامــش را هم به 
بازیکنان انتقال می دهد اما هیچ کس نمی داند ما در پرسپولیس چقدر زحمت می کشیم. 
پرسپولیس اگر قهرمان شده مزد زحماتش را می گیرد و تمرینات ما به گونه ای است که 
فشار زیادی به بازیکنان وارد شده و مسیر سختی را طی کرده ایم تا فاتح دو جام شویم.

دانیال اسماعیلی فر :

سروش نبود دیوانه می شدم

جــو رختکــن و شــرایط تیــم آنقــدر خوب بــود که خیلــی زود در تیــم جا افتــادم، همه 
چیــز بــرای مــا راحت بود.  خیلی بد اســت که از یک بازیکن فقط تشــکر کنم ولی اگر 
سروش رفیعی امسال با من هم تیمی و هم اتاقی نبود، اینجا دیوانه می شدم. همه 
جــوره کنــارم بــود. یــک روزهایــی تنهاتریــن بازیکن ایران بودم. شــاید یــک روزهایی 
تشــویقم نکردنــد ولــی او بــه مــن می گفــت اینجا پرســپولیس اســت و همیشــه باید 

خــوب باشــی و مهم نیســت قبــلاً کی بودی. به همیــن خاطر ســروش را برمی دارم.
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 بازی دربی و شوک دقیقه 101؛ با این مواردی که رقم 
خورد فکر می کردید برنده شده و قهرمان شوید؟

نکتــه کلیــدی بــازی دربــی ایــن بــود کــه هــدف مــا فقــط 
قهرمانــی و بــرد بــود و مــا بــه چیــزی جــز ایــن مــورد فکــر 
نمی کردیــم. هــدف بازیکنــان فقط پیروزی بــود و در این 
بیــن فرقــی نداشــت چــه بازیکنــی گل بزنــد چــون همــه 
دنبــال یــک هــدف مشــترک بودیــم و فقــط بــه آن فکــر 
می کردیــم، نکتــه ای کــه چیزی جــز برد و قهرمانــی نبود. 
شــوک دقیقــه 1۰1 هــم موجــب نشــد تــا مــا از هدف مان 
دور شــویم و دقیقــاً آن گل عــزم مــا را بــرای پیــروزی و 
قهرمانــی جزم تــر کــرد تــا بهتــر و 
بیشــتر تــلاش کنیــم و 
برنده شویم. ضمن 
اینکــه گل دقیقــه 
1۰1 هــم نشــان داد 
کــه چیــزی از قبــل 
تعیین شده نیست 
و بــرای قهرمانــی 

بایــد تــلاش کــرد و تیم قهرمان فقط بــا برتری فنی و بهتر 
بــودن برنــده شــده و قهرمــان می شــود.

 در رابطه با گل امید که گلی بسیار مهم بود و 
موجب قهرمانی تیم تان شد چه صحبتی داری؟

گل امیــد یکــی از بهتریــن و تاریخی تریــن گل هــای 
دربــی بــود تــا او و تیــم مــا بــا آن برد شــیرین بــه نوعی 
تاریخ ســازی داشــته باشــد. دربــی ای کــه بســیار 
حســاس بــود چون تیم برنده بــا برد به نوعی قهرمان 

ســوپرجام هــم می شــد.
 حمایت زیادی هم از بیرانوند داشتید، در این 

رابطه توضیح می دهی؟
اتحــاد و همدلــی مــا در بیــن همــه تیم هــای ایرانــی 
زبانــزد اســت و بعد از اتفاقــی که برای علی رقم خورد 
هم قســم شــدیم که برنده شــویم و جام را بگیریم و 
بــه علــی و همــه هواداران مان تقدیم کنیــم. بیرانوند 
بهتریــن گلــر ایــران و آســیا اســت و حقــش نبــود کــه 
آنگونــه بــا او برخــورد شــود، از ایــن رو بــا حمایــت از 
علی نشــان دادیم که علی تنها نیســت و همه پشت 
او هســتیم و هــر بازیکنــی کــه بــه نوعی مــورد هجمه 
قــرار بگیــرد از او حمایت خواهیم کــرد، ضمن اینکه 
از ســوی دیگــر ثابــت کردیــم مــا حرف های مــان را در 

زمیــن می زنیــم و بــه آن عمــل می کنیــم.
 فکر سه گانه زدن را داشتی؟

من چهار ســال اســت که در پرســپولیس هســتم، 
بــه همیــن دلیــل بــه غیــر از ســال قبــل در بقیــه 
ســال هایش جــام گرفته ایــم و بــه نوعــی بــه 
قهرمانــی عــادت کرده ایم. تیم ما شــخصیت 
بالایــی بــرای قهرمانــی دارد و ثابــت کرده که 
قادر اســت جام ها را پشــت ســر هم کســب 
کنــد، از این رو ســه گانه زدیــم چون بهترین 
و بــا لیاقت تریــن تیــم ایــران بــرای قهرمانی 
بودیــم و در دربــی هــم همــه دیدنــد که یک 
ســر و گــردن بالاتــر از رقیــب بودیــم و بایــد 
برنــده می شــدیم. تیــم اســتقلال هــم همــه 
کار کرد که ما را ببرد و همه تلاشــش را انجام 
داد. دربــی بــازی خیلــی خوبــی از آب در آمد اما 
همــه دیدنــد که تیــم ما هم به لحــاظ بدنی و هم 
بــه لحــاظ فنــی و تاکتیکــی برتــر از حریف بــود و با 

شایســتگی برنــده و قهرمان شــد.
 چطور شد که مدال قهرمانی ات را گردن یحیی 

انداختی؟
یحیــی بهتریــن مربــی ایرانــی اســت و همــه هــم 
ایــن را می داننــد؛ مربــی ای کــه بــرای مــن و تیــم 
خیلــی زحمت کشــید. بــه همین دلیل خواســتم 
از ایشــان بــه آن شــکل تشــکر کنــم؛ مربــی ای که 
اســتاد اســتفاده از بازیکنــان بــه بهتریــن شــکل 
ممکــن اســت و خیلی خــوب می داند کــه چطور از 
بازیکــن اســتفاده بگیــرد که بــرای تیمــش بهترین 
ثمــر را داشــته باشــد. آقــا یحیــی واقعــاً گواردیــولای 
فوتبال ایران اســت که جدا از مســائل فنی به لحاظ 
روحــی و روانــی هم تیم را متحول می ســازد و جوی را 
در تیــم ما حاکم ســاخته بود کــه همه حاضرند حتی 
جان شــان را هــم برای موفقیت تیم شــان بدهند، به 
همین دلیل من و بقیه بازیکنان مان از ته دل یحیی 
را دوســت داریم و دوســت داریم که ایشــان باشند و 
ان شــاءالله باشــگاه هم ایشــان را حفظ خواهد کرد.

 اما شایعه جدایی یحیی به نظر در حال جدی 
شدن است؟!

جدایی آقا یحیی شــایعه اســت و ایشــان هم در تیم 
مــا می ماننــد و ان شــاءالله بــا حمایت همــه جانبه از 
ایشــان و برآورده شــدن خواسته های شــان ما باز هم 

قهرمانی هــای دیگــری را کســب می کنیم.

یحیی بماند تا دوباره قهرمان شویم

 منافی: جلالی به درد 
پرسپولیس می خورد

جــواد منافــی بازیکــن اســبق پرســپولیس 
و تیــم ملــی بــه دعــوت ســرمربی تیــم امیــد 
پاســخ مثبــت داد و بــه این تیم تیم پیوســت. 
یــن موضــوع و موفقیت هــای  نــه ا بــه بها
اخیــر پرســپولیس بــا مربــی جدیــد تیــم امید 

گفت و گویــی داشــتیم.
  چطور شد که به تیم امید پیوستید و 

یکی از اعضای کادر فنی این تیم شدید؟
ســرمربی تیــم امیــد بــه مــن زنــگ زدنــد و از 
مــن خواســتند کــه بــه کادر بپیونــدم. من هم 
احســاس کردم که می توانم به تیم ملی امید 
کمــک کنــم از این رو به تیم امید رفتم تا دینم 
را به تیم ملی کشــورم ادا کنم و هر کمکی که 

از دســتم برمی آیــد را دریــغ نکنم.
 خودتان هم قبلاً سابقه حضور در تیم 

ملی امید را داشتید؟
در ســال 199۲ عضــو تیم ملــی امید بودیم اما 
متأســفانه در آن دوره از مســابقات با اختلاف 
یــک امتیــاز کمتــر نســبت بــه قطــر در عیــن 
شایســتگی از صعــود بــاز ماندیــم در حالی که 
تیــم خیلی خوبی داشــتیم و بهترین بازیکنان 
آن زمــان را در اختیــار داشــتیم. تیمــی کــه 
بازیکنانــی ماننــد خــداداد و افشــین و یحیــی 
و داداش زاده و جمــع دیگــری از بهتریــن 
بازیکنــان آن زمــان فوتبال ایران را داشــت اما 

بــا بدشانســی از صعــود بــاز ماندیــم.
 در حال حاضر هم با توجه به 

اختلاف امکانات و سایر تفاوت ها در 
رسیدگی هایی که وجود دارد به نظر تیم 

امید شانسی برای صعود ندارد!
نــه اصــلاً این طور نیســت چون هیــچ کاری در 
فوتبــال محال نیســت و ما می توانیم با تلاش 
و اســتعداد و برنامه ریــزی کارهــای مهمــی را 

انجــام دهیم.
  سال هاست که بازیکنان خیلی خوبی 

در تیم امید داریم اما نتوانستیم صعود 
کنیم. به نظر تیم امید طلسم شده است.

مــن بــه طلســم شــدن اعتقــاد نــدارم و اصــلاً 
قبول ندارم که تیم امید طلســم شــده اســت 
و شانســی بــرای صعــود نــدارد. بازیکن هــای 
خوبــی داریــم و با کادر فنی و حمایت هایی که 
از تیم انجام می شــود ان شــاءالله برای صعود 
و موفقیت همه کار انجام خواهیم داد و برای 
تیم امید کشــورمان هر چه داشــته باشیم در 
طبــق اخــلاص خواهیــم گذاشــت بــه همیــن 
دلیــل اصــلاً قــول نــدارم کــه تیــم امیــد بــرای 

صعــود بــه معجزه نیــاز دارد.
 در رابطه با پیروزی در دربی و سه گانه 

زدن پرسپولیس چه صحبتی دارید؟
ســه گانه زدن کار خیلــی مهمی بود چون کادر 
فنــی و بازیکنــان خیلی خوبی در پرســپولیس 
حضور داشــتند و هــواداران هم برای حمایت 
از تیــم محبوبشــان همــه جــوره پــای تیــم 
ایســتادند و در ســخت ترین شــرایط از تیــم 
حمایــت کردنــد. وقتــی همــه این مــوارد را در 
کنــار هــم قرار دهید به این مهم می رســید که 
پرســپولیس بهتریــن تیــم لیگ و جــام حذفی 
بــود و بــا لیاقتــی که داشــت قهرمان شــد. این 
تیــم بهتریــن تیــم ایران اســت و ان شــاءالله با 
تمهیدات ویــژه باز هم می تواند قهرمانی های 

دیگــری را کســب کند.
 اما با جدایی یحیی فکر نمی کنید نوار 

قهرمانی های پرسپولیس پاره شود؟
 بایــد از یحیــی حمایــت شــود تــا او بمانــد و 
خواســته هایش هــم برآورده شــود چون همه 
این خواســته ها در راستای تقویت تیم است. 
باشــگاه هم برای قوی تر شــدن نیاز به تقویت 
دارد. بازیکنــان و یحیــی بایــد حفــظ شــوند 
و باشــگاه هــم بایــد هــر بازیکنــی کــه یحیــی 
می خواهــد را جــذب کنــد تــا تیــم در مســیر 
قهرمانــی باقــی بمانــد و بــاز هــم در راســتای 

موفقیت هــای بعــدی قــدم بــردارد.
 صحبت ها حاکی از احتمال پیوستن 

ابوالفضل جلالی به پرسپولیس است. 
این بازیکن را بازیکنی با پتانسیل بالا 

می دانید؟
بــه نظــرم جلالــی دفــاع چــپ خوبــی اســت و 
بــه درد پرســپولیس می خــورد. بازیکنــی کــه 
اســتقلال نتوانســت از او خوب اســتفاده کند 
امــا بــه نظــرم یحیــی می توانــد از جلالی خوب 
بــازی بگیــرد و در پرســپولیس از ایــن بازیکــن 

بــه نحــو اســتفاده کند.
 در آسیا فکر می کنید پرسپولیس 

شانسی برای موفقیت دارد؟
قهرمانــی در آســیا با هزینه هایــی که تیم های 
عربســتانی و بقیــه تیم هــا انجــام می دهنــد 
واقعــاً خیلــی ســخت اســت ایــن دشــواری 
زمانی بیشــتر می شود که می بینیم بازیکنانی 
ماننــد رونالــدو بــه عربســتان رفته انــد و حــالا 
هــم بازیکنــی ماننــد بنزمــا قصــد پیوســتن به 
لیــگ عربســتان را دارد. از ایــن رو مقابلــه بــا 
تیم هایــی کــه چنیــن بازیکنانــی دارنــد واقعــاً 
ســخت اســت و مــا هــم اگــر می خواهیــم در 
آسیا موفق شویم باید هزینه کنیم و بازیکنان 
فعلی مــان کــه اکثریت شــان بازیکنان بســیار 
خوبــی بــه لحاظ فنی هســتند را حفــظ کنیم و 
از دست شان ندهیم. اگر چنین مسأله ای رخ 
دهد پرســپولیس در آســیا هــم می تواند برای 

موفقیت شــانس داشــته باشــد.

مسعود قراگزلو
روزنامه نگار

شوک دقیقه 101 هم 
موجب نشد تا ما از 
هدف مان دور شویم 
و دقیقاً آن گل عزم 
ما را برای پیروزی و 
قهرمانی جزم تر کرد 
تا بهتر و بیشتر تلاش 
کنیم و برنده شویم. 
ضمن اینکه گل 
دقیقه 101 هم نشان 
داد که چیزی از قبل 
تعیین شده نیست 
و برای قهرمانی باید 
تلاش کرد و تیم 
قهرمان فقط با برتری 
فنی و بهتر بودن 
برنده شده و قهرمان 
می شود

مهــدی عبــدی معتقــد اســت دربی 101 یکی از بهتریــن و تاریخی ترین دربی هایی بوده که بین دو تیم ســرخابی 
برگــزار شــده اســت. عبــدی در بیــن صحبت هایش بعضــی از فرضیه ها در رابطه با قهرمانی تیم شــان و از پیش 
تعییــن شــدن تیــم قهرمــان را رد می کنــد چــون معتقــد اســت اگر چنیــن چیزی بود تیــم برتر و تیــم قهرمان گل 
دقیقه 101 را متحمل نمی شــد. در رابطه با دربی و بعضی از موارد دیگر گفت و گویی با مهدی عبدی داشــتیم.

 عبدی: ثابت کردیم علی تنها نیست
و همه پشت او هستیم

آقا یحیی گواردیولای 
فوتبال ایران است


